
 

   

 

Zápis 11. zasadnutia Koordinačnej platformy Rady vlády 

SR pre vedu, techniku a inovácie (ďalej aj „KP“) 

 

12. novembra 2024, 13:00 -15:00 

Online 

 

11. zasadnutie KP bolo online zasadnutie, ktoré bolo zamerané na schvaľovanie Vesmírnej stratégie 

SR 2030+ a informácie o príprave nového zákona VVaI. Podklady na zasadnutie KP boli členom 

zaslané elektronicky dňa 30.10.2024, a to v nasledovnom rozsahu: 

 

• Program 

• Vesmírna stratégia SR 2030+ 

Program 

1. Privítanie a otvorenie zasadnutia  

2. Vesmírna stratégia SR 2030+ 

3. Informácia o príprave nového zákona VVaI 

4. Rôzne  

5. Záver  

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

 

Priebeh 11. zasadnutia KP 
Bod 1 – Otvorenie rokovania, overenie uznášaniaschopnosti KP 

Privítanie/otvorenie rokovania 

 

Predseda KP privítal členky a členov na 11. zasadnutí Koordinačnej platformy a poďakoval sa im za 

ich účasť.  

 

Predseda KP otvoril zasadnutie. 

 

Uviedol, že Program 11. zasadnutia je zameraný na:  

1. Vesmírna stratégia SR 2030+ 

2. Informácia o príprave nového zákona VVaI 

 

Overenie uznášaniaschopnosti Rady 

KP je uznášaniaschopná, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých jej členov. 

 

Predseda informoval, že na zasadnutí KP bolo prítomných 28 členov. Konštatoval, že KP je 

uznášaniaschopná. Zároveň upozornil na nahrávanie celého zasadnutia za účelom zhotovenia 

zápisnice a oboznámenia neprítomných s obsahom a priebehom zasadnutia. 

 

Schvaľovanie programu 11. zasadnutia  

• Program zaslaný dňa 30.10.2024 členom 

• Návrhy na doplnenie/zmenu programu neboli zo strany členov písomne predložené. 

 

Predseda KP vyzval na predloženie návrhov a následne zahájil hlasovanie o programe. 

 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP 

Záver: 

Predseda konštatoval, že Program 11. zasadnutia  bol  jednoduchou väčšinou schválený bez 

pripomienok. 

 

Schvaľovanie overovateľa zápisnice  - návrh na overovateľa zápisnice bol p. Martin Putala 

nominovaný Radou vysokých škôl.  

 

Predseda KP zahájil hlasovanie. 

Spôsob hlasovania: súhlas jednoduchej väčšiny prítomných členov KP.  

Záver:  

Predseda KP konštatoval, že p. Putala bol ako overovateľ zápisnice z 11. zasadnutia KP jednoduchou 

väčšinou schválený.  



 

   

 

 

 

 

Update od posledného zasadnutia: 

 

Predseda informoval, že v uplynulých mesiacoch prebehol proces obmeny 4+1 členov RVVTI, 

nominácie ešte musí schváliť vláda, ale novými členmi a členkami RRVTI by sa mali stať: 

 

1. Miroslava Rabajdová 

2. Adriana Kolesárová 

3. Štefan Rosina 

4. Pavol Šajgalík 

5. Ľubomír Šooš ako náhradník za Andreu Žitnú, ktorá sa vzdala členstva, s mandátom na dva 

roky 

 

Informoval, že posledné tohtoročné zasadnutie KP sa uskutoční  04.12.2024 prezenčne na Bôriku 

a jeho hlavnou náplňou bude schvaľovanie Predbežného plánu financovania na roky 2025-27 

a Súhrnnej správy stratégie inteligentnej špecializácie RIS3. Následné posledné tohtoročné 

zasadnutie RVVTI sa uskutoční 10.12.2024. 

 

Na záver požiadal o zaslanie návrhov, do plánu práce RVVTI a KP na rok 2025, ktorý bude 

predmetom schvaľovania na ďalšom zasadnutí.  

 

 
Bod 2 – Vesmírna stratégia SR 2030+ 

Predseda KP otvoril druhý bod a odovzdal slovo Jane Rovňanovej z Ministerstva 

školstva, výskumu, vývoja a mládeže.  

J. Rovňanová vysvetlila, že materiál vytvorilo Ministerstvo školstva v spolupráci s vesmírnou 

kanceláriou. Vyzdvihla význam vesmírnych aktivít v globálnom kontexte, predstavila niekoľko 

úspechov Slovenskej republiky v oblasti vesmírnych aktivít v komerčnom a akademickom sektore.  

Následne ozrejmila genézu spolupráce  Slovenskej republiky s Európskou vesmírnou agentúrou.  

Následne vyzvala na podporu rozvoja aktivít v oblasti. 

 

Predseda KP otvoril diskusiu k  bodu 2 programu.  

Predseda navrhol zmenu názvu materiálu, zo stratégie na koncepciu a jej následné zladenie so 

stratégiou inteligentnej špecializácie RIS3. 

A.Uhrínová vysvetlila, že témy týkajúce sa vesmírneho výskumu sú na základe EDP procesu už 

dostatočne pokryté v aktuálnych doménach RIS3.  

J. Kubica sa spýtal na aktuálny stav podpory vesmírnych aktivít v okolitých krajinách. 

J. Rovňanová vysvetlila, že okolité krajiny majú už niekoľko rokov vlastné vesmírne agentúry. 

Následne popísala stav podpory vesmírnych aktivít v Maďarsku, Česku a Poľsku. Upozornila však, 

že aktuálne slovenský ekosystém ešte nie je pripravený na vznik Slovenskej vesmírnej agentúry.  



 

   

 

T. Gregor vyjadril znepokojenie nad stráveným časom nad témou vesmírneho výskumu. Následne 

sa zamýšľal nad efektívnosťou využitia zdrojov na vesmírny výskum.  

J. Rovňanová vysvetlila, že veľkou pridanou hodnotou je spoznávanie hodnotového reťazca 

a zdôraznila, že vesmírna ekonomika prináša možnosti najmä pre priemysel.  

T. Gregor predniesol názor, že k podpore vesmírnych aktivít by mala postačovať stratégia 

inteligentnej špecializácie RIS3.  

R. Ševčík doplnil, že návratnosť členského príspevku Slovenska do ESA sa pohybuje okolo 80%. 

Doplnil, že mnohé firmy na základe pristúpenia k ESA dodávajú súčiastky a riešenia pre svetové 

firmy v oblasti vesmírnej ekonomiky. Následne ozrejmil, že s rozvojom vesmírnych aktivít bude 

nutná aj regulácia.  

M. Brichta predniesol názor, že nevidí konflikt medzi RIS3 a predkladanou vesmírnou stratégiou 

a oblasť vesmírnej ekonomiky považuje za pokrytú doménami RIS3. Následne poukázal na vznik 

nových príležitostí pre slovenský priemysel v oblasti rozvoja vesmírnej ekonomiky aj pre tradičné 

sektory slovenského hospodárstva.  

 

Predseda zahájil hlasovanie o návrhu Vesmírnej stratégia SR 2030+ 

 

Záver:  

Predseda konštatoval, že návrh Vesmírnej stratégie SR 2030+ bol  jednoduchou väčšinou 

schválený s pripomienkami.

 
 

 

Bod 3 – Informácia k príprave nového zákona VVaI  

Predseda KP otvoril tretí bod a odovzdal slovo riaditeľovi odboru výskumných 

a inovačných politík na Výskumnej a inovačnej autorite Michalovi Habrmanovi. 

M. Habrman opísal vznik, členstvo a aktivity pracovnej skupiny pre tvorbu nového zákona vedy, 

výskumu a inovácií. Vysvetlil, že na december je plánované predbežné pripomienkové konanie. 

Objasnil, že cieľom nového zákona je najmä zefektívnenie riadenia výskumu, vývoja a inovácií 

a legislatívne ukotvenie nových konceptov. Následne objasnil štruktúru nového zákona.  

T. Gregor poukázal na problémy s čerpaním európskych štrukturálnych fondov a na riziko, že nový 

zákon čerpanie na nejaký čas ešte spomalí. Následne k regionálnym inovačným stratégiám 

poukázal na neefektivitu regionálnych stratégií pri malej krajine ako je Slovensko. K nezávislým 

výskumným inštitúciám doplnil, že sa nenachádzajú v programovom vyhlásení vlády.  

M. Habrman vysvetlil, že nový zákon neupravuje len podporu vedy, výskumu a inovácií v oblasti 

štrukturálnych fondov, ale najmä štátneho rozpočtu. K nezávislým výskumným inštitúciám uviedol, 

že hodnotenie VER hodnotí atribúty, typické pre nezávislé výskumné inštitúcie.  

A. Uhrínová doplnila, že tému regionálnych inovácií je plánované zakotviť v  zákone ako podporu 

aktivít, ktoré v regiónoch vznikajú. K regionálnym inovačným stratégiám uviedla, že už aj tak  

vznikajú, bez ohľadu na veľkosť krajiny.  



 

   

 

Ľ. Magdolén poukázal na absenciu hodnotenia výsledkov výskumu v aktuálnom znení zákona 

v kontexte aktuálnej praxe v oblasti publikovania a patentovania.  

M. Habrman vyzdvihol pripomienku Ľ. Magdoléna a vysvetlil, že návrh nového zákona počíta s ex 

post hodnotením projektov a finančnej podpory.  

P. Fodrek súhlasil s nutnosťou kontroly efektivity výskumu. Následne vyzval na opatrnosť  pri 

zavádzaní nového zákona, aby nespôsobil oneskorenie v čerpaní a navrhol meniť systém až 

s novým programovým obdobím.  

M. Habrman vysvetlil, že si uvedomuje riziko, a preto sa v zákone snaží zachovať funkčné prvky 

napríklad v oblasti Agentúry pre podporu výskumu a vývoja. Zároveň vyzval na zaslanie možných 

konkrétnych rizík, ktoré členovia budú vidieť v paragrafovom znení zákona.  

T. Gregor vyzval na zachovanie širokého zastúpenia partnerov v APVV.  

J. Wagner poukázal na užitočnosť zákona 185/2009 Z.z. o stimuloch pre výskum a vývoj.  Následne 

poukázal na náročnosť hodnotenia žiadostí o osvedčenie vykonávať výskum a vývoj.  

M. Habrman vysvetlil, že zákon o stimuloch sa plánuje zrušiť, pretože má byť začlenený do 

kompetencií APVV a stále bude v platnosti nariadenie na úrovni EÚ, ktorého transpozíciou 

predmetný zákon je.  

R. Ševčík vysvetlil, že aj pri novom predsedníctve APVV sa očakáva zastúpenie partnerov. 

K osvedčeniam vysvetlil, že ešte nepadlo finálne rozhodnutie a je si vedomý rizík automatizácie.  

 

Predseda KP otvoril diskusiu k  bodu 3 programu.   

 

Záver:  

Predseda  konštatoval, že Koordinačná platforma  zobrala  Informáciu o príprave nového zákona 

VVaI  na vedomie.  

 

 
Bod 4 – Rôzne 

Predseda KP otvoril bod rôzne a vyzval prítomných na prednesenie príspevkov a návrhov. 

Nezazneli žiadne nové body. 

 

Bod 5 – Záver  

Poďakovanie prítomným za podnetné návrhy a spoluprácu.  

 

 

 

 


